



王晨刚

培训与咨询师

讲师简述（六西格玛黑带大师）

曾获得三星总部认证的六西格玛黑带资质，在质量管理方面有超过 20 年实施经验。也曾获得 Six Sigma Master Black Belt 认证，是国内最早和最资深的六西格玛顾问之一。目前已经有过 50 家以上一流企业，超过500个六西格玛项目的实施经历，培训超过 2000名六西格玛绿带和黑带，桃李满天下。精通Minitab, Jmp, CrystalBall, Quantum XLS, Companion, Tableau, Power BI, Python, R 语言等高级统计和分析软件。通过使用六西格玛和六西格玛设计方法论，显著的提升产品质量及可靠性。降低质量成本，为企业带来数千万的财务回报和卓越绩效。

教育背景

1995-1999 年 中南大学 机电一体化专业学士学位
2008-2010 年 北京大学 光华管理学院 MBA 学位

德国莱茵TÜV集团 培训与咨询服务 培训师/咨询师简历



专业资格

- | | | | |
|---------|---------------------|---------|--------------------------|
| 2002.12 | • 三星总部六西格玛黑带认证 | 2012.07 | • 欧盟六西格玛 Club 认证六西格玛设计绿带 |
| 2003.11 | • 美国质量学会认证六西格玛黑带 | 2014.07 | • 欧盟六西格玛 Club 认证六西格玛设计讲师 |
| 2004.05 | • 中国质量协会认证六西格玛黑带讲师 | 2018.05 | • 中国质量协会全面质量管理讲师认证 |
| 2011.12 | • 新加坡国立大学六西格玛黑带大师认证 | 2019.08 | • 德国弗劳恩霍夫工业 4.0 评审员 |

工作经验

工作经验

- 1999 ~ 2003 东莞三星视界有限公司制造部经理助理
- 2003 ~ 2004 深圳华晶电子有限公司厂长

- 20 年以上的质量管理和改善的经验，作为制造部门主管和负责人，负责质量，效率的提升和成本的降低。每年各项指标提升 30% 以上。在企业内部实施和负责六西格玛推进，带来数千万的财务收益。

质量管理培训和咨询的经验

- 2004 ~ 2011 SBTI 中国流程改善部项目经理
- 2011 ~ 2016 中国惠普大学六西格玛资深顾问
- 2016 ~ 现在 德国莱茵 TÜV 莱茵培训与咨询服务资深讲师及顾问 在一流咨询公司 15 年以上工作的经历，为数十家世界500 强企业提供六西格玛咨询服务，在持续改进方面积累了丰富的经验。

培训和咨询的主要顾客

- | | | | | |
|--------|--------|----------|---------|---------|
| • 一汽大众 | • 广汽本田 | • 海尔集团 | • 三星 | • 宁德时代 |
| • 上汽大众 | • 广汽丰田 | • 美的集团 | • NOKIA | • 冠宇集团 |
| • 比亚迪 | • 伟巴斯特 | • 华为 | • 惠普 | • |
| • 福建奔驰 | • 博世 吉 | • 中国化工集团 | • 强生 | |
| • 东风日产 | • 利汽车 | • 中国铝业 宝 | • 惠氏制药 | |
| • 一汽红旗 | • 广汽菲克 | • 钢集团 | • 万机医疗 | |

德国莱茵TÜV集团 培训与咨询服务 培训师/咨询师简历



讲师案例



一汽大众及供应商
经典质量工具培训



重庆青山工业责任有限公司
六西格玛绿带等系列课程



重庆佛吉亚
六西格玛绿带培训



广汽丰田
六西格玛倡导者培训



NOKIA
六西格玛培训



比亚迪
六西格玛绿带黑带培训



飞利浦
Minitab 及可靠性培训



珠海冠宇
六西格玛培训



中国惠普
六西格玛培训



美的集团
六西格玛讲师 TTT 培训



深圳市总工会
国际化质量人才培训



Jack Wang

Trainer and Consultant

Self description

Certified by Samsung headquarters as a Six Sigma Black Belt and has over 20 years of implementation experience in quality management. Obtained the Six Sigma Master Black Belt certification in 2003, one of the pioneer and experienced Six Sigma consultants in China. Worked with more than 50 first-class enterprises, experience including more than 500 Six Sigma project implementation experience, more than 2000 Six Sigma Green Belt and Black Belt certified trainees from all over the world.

Proficient in advanced statistical and analytical software such as Minitab, Jmp, Crystal Ball, Quantum XLS, Companion, Tableau, Power BI, Python, R language, etc. Significantly improve product quality and reliability through the use of Six Sigma and Six Sigma Design methodologies. Reduce the cost of quality, resulting in tens of millions of dollars in financial returns and superior performance for the organization.

Education background

1995 - 1999 Bachelor's degree from Central South University

2008 - 2010 MBA from Peking University

TÜV Rheinland Group Greater China Profile of Trainer / Consultant



Professional Qualification

- 2002. 12 Black Belt Certification by SMSUNG headquarter
- 2003. 11 American Society for Quality Certified Six Sigma Black Belt
- 2004. 05 Certified Six Sigma Black Belt Trainer by CAQ, (CAQ - China Association for Quality)
- 2011. 12 Six Sigma Master Black Belt certificated by National University Of Singapore
- 2012. 07 DFSS Green Belt certificated by EU Six Sigma Club
- 2014. 07 DFSS Trainer certificated by EU Six Sigma Club
- 2018. 05 Certified TQM Trainer by CAQ, (CAQ - China Association for Quality)
- 2019. 08 Industry 4.0 auditor - Fraunhofer-Gesellschaft

Working Experience

WORKING EXPERIENCE

- 1999 ~ 2003 Assistant Manager of manufacturing department of Dongguan Samsung vision Co., Ltd
- 2003 ~ 2004 Director of Shenzhen Huajing Electronics Co., Ltd

- More than 20 years of experience in quality management and improvement as a supervisor and head of manufacturing department, responsible for quality, efficiency improvement and cost reduction. Improved all metrics by over 30% per year.
Implemented and was responsible for Six Sigma advancement within the company, resulting in tens of millions of dollars in financial benefits.

EXPERIENCE IN QUALITY MANAGEMENT TRAINING AND CONSULTING

- 2004 ~ 2011 SBTI China process improvement project manager
- 2011 ~ 2016 Senior consultant of Six Sigma at Hewlett Packard University of China
- 2016 ~ now Senior trainer and consultant of TÜV Rheinland

More than 15 years of experience in leading consulting firms, providing Six Sigma consulting services to dozens of world top 500 enterprises, with rich experience in continuous improvement.

Training and Consulting Key customers

- FAW-VW
- SQ-VW
- BYD
- Fujian-BZ
- DF NISSAN
- FAW-HQ
- GAC Honda
- GAC Toyota
- Webastor
- Bosch
- Geely Auto
- GAC Fick
- Haier Group
- Midea Group
- HuaWei
- China Chemical
- Group Chinalco
- Baosteel Group
- SAMSUNG
- NOKIA
- HP
- Johnson
- Wyeth pharmaceutical
- Wanji medical
- CATL
- CoxMx
-

TÜV Rheinland Group Greater China Profile of Trainer / Consultant



Case References



FAW Volkswagen and its suppliers Quality tool training



Chongqing Qingshan Industrial Co., Ltd
Six Sigma Green Belt and other courses



Chongqing Faurecia
Six Sigma Green Belt Training



GAC Toyota
Six Sigma Champion training



NOKIA
Six Sigma Training



BYD
Six Sigma Training



Philips
Minitab and reliability training



CosMx
Six Sigma Training



Chinese HP
Six Sigma Training



Media Group
Six Sigma TTT Training



Shenzhen Federation of trade unions
International quality personnel training